
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2024-10-08     

 
 
Plats och tid Tingshuset, Bollebygd kl. 13:00-17:30 
  
Ledamöter Ulf Rapp (S) (ordförande) 

Daniel Persson (SD) (vice ordförande) 
Ingridh Anderén (M) (2:e vice ordförande) 
Helena Thelin (S) 
Stefan Hederdal (M) 
Peter Gregorics (FR) 
Cecilia Carlhson (KD) 
Fredrik Olofsson (C) 
Jonatan Backlund (M)  ersätter Beatrice Ekelund (S) 

  
Ersättare Lisette Vermeulen (SD) 

Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) 
Eva Svantesson (M) 
Michael Plogell (FR) 
Rose-Marie Grune (MP) (Kl 14:20-17:30) §§132-145 
Hannu Sutinen (L) 

  
Övriga närvarande Monica Holmgren (Kommundirektör) 

Suzanna Bengtsson (Kanslichef/kommunsekreterare) 
Anna Lund (Plan- och exploateringschef) §§128-129 
Linda Samuelsson (konsult, Norconsult ) §128 
Karl Fjällglim (Mark- och exploateringsingenjör) §130 
Karl Norlander (Ekonom) §130, §133 
Erika Eliasson (Samhällsplanerare) §131 
Kristina Sunebrand (Folkhälsostrateg) §132 
Daniel Aronsson (Ekonomichef) §133 

  
Utses att justera Daniel Persson (SD) 
  
Justeringens plats och 
tid 

Digital signering ,  2024-10-14   11:00 

  
Paragrafer §§128-145 

  

 

Sekreterare    
 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         
 Ulf Rapp (S)  

Underskrifter 

Justerande         
  Daniel Persson (SD)  

 

Page 1 of 32



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 

 2024-10-08                     

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2024-10-14. Anslaget tas ner 2024-
11-05. Protokollet förvaras i kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§128 Detaljplan för Bollebygds prästgård 1:1, Prästgårdsgärdet - beslut om granskning 
§129 Remiss; Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 2025-2034 - yttrande 
§130 Erikstorp 3:6, avstyckning 
§131 Antagande av grönplan för Bollebygd tätort 
§132 Överenskommelse om sponsring mellan Bollebygds kommun och Lions Club Hindås 
§133 Delårsrapport augusti 2024, kommunstyrelsen 
§134 Risk- och sårbarhetsanalys inför internkontrollplan - diskussion 
§135 Taxa för upplåtelse av offentlig plats 
§136 Redovisning av obesvarade motioner 2024 
§137 Riktlinjer för namnberedningen 
§138 Delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen 

§139 Sammanträdesplan 2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 
kommunstyrelsens arbetsutskott 

§140 Bemötandeplan för Bollebygds kommun - svar på återremiss 

§141 Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för mottagande av nyanlända för 
2025 - yttrande 

§142 Redovisning av delegeringsbeslut 
§143 Meddelanden 
§144 Information från politiska uppdrag 
§145 Kommundirektören informerar 
 

 

Page 3 of 32



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2024-10-08 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§128     KS2024/190 

 
Detaljplan för Bollebygds prästgård 1:1, Prästgårdsgärdet - beslut 
om granskning  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner planförslaget för Bollebygds Prästgård 1:1 m.fl., för granskning 
enligt plan- och bygglagen 5 kap 18 §. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen inte kan 
förmodas innebära betydande miljöpåverkan. 
  
Reservation 
Fredrik Olofsson (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2014-02-17, § 36, dåvarande byggnads- och miljönämnden i uppdrag att ta 
fram en detaljplan för del av Bollebygds Prästgård 1:1. Planuppdraget har utvidgades senare till 
att även inbegripa delar av fastigheterna Bollebygds prästgård 1:10, 1:11 samt Flässjum 3:135 och 
3:99. Ett planförslag utifrån detta planuppdrag (SBN2015/613) godkändes för samråd av 
samhällsbyggnadsnämnden 2018-08-20 §146. Planförslaget ställdes aldrig ut för granskning. 
  
Efter att översiktsplan antagits av kommunfullmäktige 2022-03-24 §30 återupptogs 
detaljplaneuppdraget med stöd av nytt planuppdrag (SBN2022/123) givet av kommunstyrelsen 
2022-03-01 §37. Det nya planuppdraget gäller för del av Bollebygds Prästgård 1:1 och Flässjum 
3:135 samt tillåter att planhandlingarna tas fram genom exploatörssamverkan. 
  
Detaljplanen syftar till att möjliggöra utveckling av marken mellan Kullavägen, Rävlandavägen 
och Hindåsvägen för bostäder och småskalig allmänservice, samt att värna de utpekade värden 
som Nolåns dalgång rymmer. Detaljplaneförslaget möjliggör cirka 200 nya bostäder. Planområdet 
utgör cirka 11 hektar och är i dagsläget obebyggt. Detaljplaneförslaget ämnar också studera ny 
gatustruktur och lösningar för hantering av dagvatten och skyfall. Marken ägs i huvudsak av 
Svenska kyrkan, Göteborgs stift som avser att sälja fastigheten till OBOS AB efter att planen 
vunnit laga kraft. OBOS AB utgör också exploatör i det aktuella projektet. Inom planområdets 
östra spets finns en bit mark, Flässjum 3:135, som ägs av kommunen. Planförslaget 
överensstämmer med gällande översiktsplan samt Kunskaps- och planeringsunderlag för Nolåns 
dalgång. 
  
023-03-20 §47 beslutade dåvarande samhällsbyggnadsnämnden att godkänna detaljplaneförslaget 
för samråd. Vid samrådet inkom 16 yttranden från myndigheter, kommunala nämnder och råd, 
sakägare samt övriga. 
  
Länsstyrelsen framförde att planhandlingarna behöver kompletteras med bedömning om 
påverkan på miljökvalitetsnormer för grundvattenförekomsten, planhandlingarna har 
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kompletterats enligt länsstyrelsens synpunkter. Länsstyrelsen menar att den lokaliseringsutredning 
som gjordes inför samrådet kan anses vara något snäv. Inför granskningen har en ny 
lokaliseringsutredning tagits fram som inkluderar både detaljplan Prästgårdsgärdet och Fjällastorp 
samt kommande planering för förskola och äldreboende. 
  
Trafikverket saknar information om hur de förändrade förhållandena kommer att påverka de 
statliga vägarna som omsluter planområdet, samt om tillhörande trummor och diken kommer att 
klara den extra belastningen. Kompletteringar av utredningar har gjorts, vilka visar att den statliga 
infrastrukturen klarar de förändrade förhållandena. Planhandlingarna har kompletterats med 
denna information. 
  
SGI lyfter vikten av att uppdatera befintligt geotekniskt underlag till detaljerad utredningsnivå. 
Vidare anser SGI att gjorda val och analyser ska redovisas med tydliga resonemang och 
motiveringar samt att relevanta känslighetsanalyser utförs. Utredningen och planhandlingarna har 
kompletterats enligt SGIs synpunkter. 
  
Sakägare och övriga som inkommit med yttranden är kritiska till exploatering av jordbruksmark. 
De menar att bebyggelsen riskerar ha negativa konsekvenser på kommunens lokala produktion 
från jordbruket och anser att kommunens politiker bör ta ett större lokalt ansvar för 
självförsörjning. Planhandlingarna har inte justerats enligt dessa synpunkter, ställningstagandet 
baseras på att utvecklingen är förenlig med utvecklingen inom området TÄ1 i gällande 
Översiktsplan samt resultatet av uppdaterad lokaliseringsutredning för jordbruksmark. I 
lokaliseringsutredningen framgår att en utveckling enligt föreslagen detaljplan är lämplig utifrån 
en sammanvägd bedömning baserad på flertalet utvärderingskriterier.  
  
Den uppdaterade lokaliseringsutredningen tar ett helhetsgrepp för hela Kullaområdet, med 
detaljplan Fjällastorp och Prästgårdsgärdet och inför kommande planering med bland annat 
kommunal service som exempelvis förskola. Av lokaliseringsutredningen framgår även att hela 
området TÄ1 i gällande Översiktsplan inte behöver bebyggas för att uppnå kommunens 
utvecklingsmål. Detta innebär att utvecklingen med fördel kan begränsas till områdena närmast 
Hindåsvägen för att minska i ianspråktagandet av jordbruksmark så mycket som möjligt. 
  
Exploatören får utgifter för bland annat planläggning, bygglov och exploateringsbidrag alternativt 
kostnader för utförande av allmän platsmark. Om exploatören bygger ut allmän platsmark ska 
dessa anläggningar överlåtas till kommunen utan ersättning. Kommunen får inkomster i form av 
anläggningsavgifter enligt gällande VA-taxa. Kommunen får utgifter i form av drift av 
kommunala anläggningar. Planförslaget bedöms av kommunen som lämplig att sända ut för 
granskning. Detaljplanen bedöms av kommunen inte innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner planförslaget för Bollebygds Prästgård 1:1 m.fl., för granskning 
enligt plan- och bygglagen 5 kap 18 §. Kommunstyrelsen beslutar att detaljplanen inte kan 
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förmodas innebära betydande miljöpåverkan. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Fredrik Olofsson (C) föreslår avslag.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns 2 förslag, dels arbetsutskottets och dels Fredrik Olofssons 
(C) avslagsförslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt arbetsutskottets förslag.  
  
Reservation 
Fredrik Olofsson (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut.  
 

Beslutsunderlag 
 §108 KSAU Detaljplan för Bollebygds prästgård 1:1, Prästgårdsgärdet - beslut om 

granskning 
 Prästgårdsgärdet, Plankarta, Granskning, 240906 (2) 
 Prästgårdsgärdet, Planbeskrivning, Granskning, 240906 
 Prästgårdsgärdet, Illustrationsplan, Granskning, 240904 
 Prästgårdsgärdet, Samrådsredogörelse, Granskning, 240906 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen 
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§129     KS2024/253 

 
Remiss; Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 2025-2034 - 
yttrande  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande gällande Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 
och skickar det som sitt svar på remissen till Vattenfall AB. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har mottagit en remiss från Vattenfall Eldistribution AB, gällande deras 
nätutvecklingsplan för 2025–2034. Remissen är mottagen till följd av att Vattenfall 
Eldistributions nätutvecklingsplan är ute på samråd mellan 13 september och 27 oktober. Enligt 
Energimarknadsinspektionens föreskrift (EIFS-2024-1) ska alla distributionsnätsföretag ska enligt 
lag ta fram en ny nätutvecklingsplan vartannat år. Nätutvecklingsplanen beskriver hur Vattenfalls 
elnät planeras att utvecklas de kommande tio åren. Syftet med planen är att skapa transparens 
kring nyttjandet av elnätets kapacitet och de åtgärder som behövs för att effektivisera detta på 
medellång och lång sikt. I planen anger Vattenfall planerade investeringar under de kommande 5 
till 10 åren. 
  
Yttrande från kommunen ska vara Vattenfall tillhanda senast 2024-10-27.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande gällande Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 
och skickar det som sitt svar på remissen till Vattenfall AB. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
 

Beslutsunderlag 
 §109 KSAU Remiss; Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 2025-2034 - yttrande 
 Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan 2025-2034 – yttrande 

Skickas till 
NUP@vattenfall.com 
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§130     KS2024/68 

 
Erikstorp 3:6, avstyckning  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att sälja fastigheten 
Erikstorp 3:97 genom att ge mark- och exploateringsingenjör mandat att teckna ett uppdragsavtal 
mellan kommunen och mäklaren. 
  
Kommunstyrelsen säljer fastigheten Erikstorp 3:97 till högstbjudande med lägsta accepterat pris 
om 2 800 tkr. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun köpte den 21 juni 2022 fastigheten Erikstorp 3:6 enligt tillfällig delegation 
(2022-06-14, §120). Fastigheten köptes för framtida exploateringsmöjligheter. 
  
Erikstorp 3:97 (Styckningslotten) har bildats genom avstyckning från Erikstorp 3:6 
(Stamfastigheten) den 4 april 2024 (KS2024/68-5). Fastigheten omfattas inte av någon detaljplan. 
Den nya fastigheten behöver teckna ett avtalsservitut med kommunen för att få rätt till 
utfartsväg. Plan- och exploateringsavdelningen har varit i kontakt med fastighetsenheten och det 
är tydligt att kommunen inte har någon nytta av fastigheten utan det kostar enbart underhåll i 
dagsläget. Plan- och exploateringsavdelningen anser det vara lämpligt att sälja fastigheten för 
bostadsändamål. 
  
Fastigheten Erikstorp 3:6 köptes för 6 miljoner kronor (mnkr). Bokförda värdet, på den del av 
fastigheten som föreslås att säljas, redovisades ursprungligen till 4,8 mnkr. Ett uppskattat 
marknadsvärde för fastigheten per augusti 2024 är 3,7 mnkr +/- 0,2 mnkr enligt en 
mäklarbedömning. Eftersom marknadsvärdet på den avstyckade fastigheten vid bokslutet i 
augusti var väsentligt lägre än anskaffningsvärdet har en nedskrivning av värdet gjorts. 
Nedskrivningen innebär en kostnad för kommunen motsvarande 1,1 mnkr (skillnaden mellan 4,8 
mnkr och 3,7 mnkr). 
  
Kvarvarande mark som kommunen behåller efter avstyckningen redovisades till ett värde av 1,2 
mnkr. Vid försäljning av fastigheten kommer resultatet att påverkas med mellanskillnaden av det 
bokförda värdet om 3,7 mnkr och det faktiska försäljningsbeloppet. Det innebär att om 
fastigheten säljs för under 3,7 mnkr kommer ytterligare förluster att redovisas utöver de 1,1 mnkr 
som redan bokförts. Säljs fastigheten för över 3,7 mnkr kommer nettoförlusten att minska med 
motsvarande belopp.  
  
Om fastigheten inte säljs riskerar kommunen ytterligare kostnader i form av fortsatt 
värdeminskning samt fortsatta löpande underhållskostnader. Plan- och exploateringsavdelningen 
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bedömer att det uppskattade marknadsvärdet är trovärdigt sett till offerten som Fastighetsbyrån 
har tagit fram.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att sälja fastigheten 
Erikstorp 3:97 genom att ge mark- och exploateringsingenjör mandat att teckna ett uppdragsavtal 
mellan kommunen och mäklaren. 
  
Kommunstyrelsen säljer fastigheten Erikstorp 3:97 till högstbjudande med lägsta accepterat pris 
om 2 800 tkr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §111 KSAU Erikstorp 3:6, avstyckning 
 Offert Mäklarhuset 240822 
 Offert Fastighetsbyrån 240828 

Skickas till 
Plan- och exploateringsavdelningen, mark- och exploateringsingenjör 
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§131     KS2024/8 

 
Antagande av grönplan för Bollebygd tätort  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar Grönplan för Bollebygd tätort. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav 2022-12-07, §160, dåvarande samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta 
fram Grönplan för Bollebygd tätort, inom översiktsplanens områden T1, T5 och TGU1. 
  
Kommunstyrelsen skickade 2024-02-27, §25, ut Grönplan för Bollebygd tätort på samråd. 
Remisstiden var till och med 2024-04-30. Under samrådstiden inkom nio yttranden, som alla har 
bemötts i samrådsredogörelsen. Yttrandena har resulterat i flertalet mindre revideringar av 
Grönplan för Bollebygd tätort. En sammanfattning av dessa revideringar finns att läsa i 
samrådsredogörelsen. 
  
Grönplan för Bollebygd tätort kartlägger tätortens grönområden utifrån deras ekologiska och 
sociala värden. Detta har gjorts genom framtagandet av tre utredningar: naturvärdesinventering, 
sociotopkartering och ekosystemtjänstanalys. Dessa bidrar till ett ökat kunskapsunderlag, men 
utredningarna har även legat till grund för de riktlinjer som tagits fram som en del av grönplanen. 
Kunskapsunderlaget tillsammans med riktlinjerna avser att bidra till mer långsiktigt hållbara beslut 
rörande tätortens grönområden. Riktlinjerna har utgått från tre tematiska områden; ekologiska 
värden, sociala värden och reglerande ekosystemtjänster. Därmed belyser Grönplan för Bollebygd 
tätort dess grönområden utifrån olika perspektiv och ger en nyanserad bild av de värden som går 
att återfinna i grönområdena. 
  
2010 togs ”Naturvårdsprogram för Bollebygds kommun” fram, en kommuntäckande 
kartläggning av naturvärden. Denna har inte antagits politiskt och behöver därmed inte heller 
upphävas. När Grönplan för Bollebygd tätort antas, kommer denna däremot ersätta 
Naturvårdsprogrammet för Bollebygds kommun som kunskapsunderlag, inom avgränsningen för 
Grönplan för Bollebygd tätort. 
  
Grönplanen leder inte till några direkta ekonomiska kostnader. Däremot kan indirekta kostnader 
uppstå till följd av eventuella beslut om att genomföra åtgärder i linje med de riktlinjer som 
anges.  
  
Förvaltningen bedömer att Grönplan för Bollebygd tätort ligger i linje med antagen översiktsplan 
och planeringsstrategi. Den utgör ett viktigt planeringsunderlag och strategiskt ställningstagande 
för fortsatt utveckling samt bevarande av de gröna värden som finns i Bollebygds kommun. 
Grönplanen bedöms som lämplig att antas. 
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Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar Grönplan för Bollebygd tätort. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §110 KSAU Antagande av grönplan för Bollebygd tätort 
 Grönplan för Bollebygd tätort, antagandehandling 
 Bilaga 1, Grönplan för Bollebygd tätort 
 Bilaga 2, Grönplan för Bollebygd tätort 
 Bilaga 3, Grönplan för Bollebygd tätort, antagande 
 Samrådsredogörelse, Grönplan för Bollebygd tätort 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§132     KS2024/249 

 
Överenskommelse om sponsring mellan Bollebygds kommun och 
Lions Club Hindås  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner överenskommelsen om sponsring mellan Bollebygds kommun och 
Lions Club Hindås. 
 

Ärendet 
Lions Club i Hindås vill stödja kommunen i det drogförebyggande arbetet. Folkhälsostrategen 
och kommunens förebyggare höll en dragning för Lions CH den 6 september 2024, i samband 
med Lions månadsmöte. Dragningen innehöll en sammanställning av hur det ser ut gällande 
drogkonsumtion bland ungdomar i Bollebygds kommun samt förslag på gemensam insats. När 
det gäller ungas drogkonsumtion är det framför allt bekymmersamt att användningen av e-
cigaretter och vitt snus ökar. Forskningen visar att det finns fem gemensamma riskfaktorer för 
droganvändning bland barn och unga; frånvaro av trygga uppväxtvillkor (tex tryggt föräldraskap), 
sämre skolprestationer, lägre socioekonomisk position, användning av någon av substanserna 
samt individuella förutsättningar som adhd, beteendeproblem eller att vara pojke. När det gäller 
skyddsfaktorer för tobaksanvändning är föräldrakontroll och hög självkänsla skyddande faktorer 
(Källa: Folkhälsomyndigheten). Med detta som bakgrund var kommunens huvudförslag att 
gemensamt anordna en föräldraskapsstödjande föreläsning riktad till vårdnadshavare. Lions Club 
Hindås fattade beslut under månadsmötet att stödja insatsen en digital föreläsning med Kajsa 
Lönn Rhodin med 5000 kr.  
  
Lions Club Hindås bidrar med 5000 kronor till en digital föreläsning om föräldraskapsstöd. 
Föreläsningen kostar 10 000 kronor, Bollebygds kommun bidrar med 5000 kr via kommunens 
folkhälsomedel. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner överenskommelsen om sponsring mellan Bollebygds kommun och 
Lions Club Hindås. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §113 KSAU Överenskommelse om sponsring mellan Bollebygds kommun och Lions 

Club Hindås 
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 Protokollsutdrag från Lions CH 2024-09-06, signerat 
 Överenskommelse om sponsring mellan Bollebygds kommun och Lions Club Hindås 

Skickas till 
Folkhälsostrateg, Lions Club Hindås; (kerstin@halldin.org och ottossongunbritt@gmail.com) 
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§133     KS2024/250 

 
Delårsrapport augusti 2024, kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner delårsrapport augusti 2024 för kommunstyrelsen. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat delårsrapport för kommunstyrelsens verksamheter 
under 2024. Delårsresultatet visar på ett underskott på -0,2 mnkr och prognosen för helår är -0,3 
mnkr. Av kommunstyrelsens mål prognosticeras att 2 mål kommer uppnås, fem uppnås delvis 
och ett uppnås ej. Sjukfrånvaron har minskat med 0,8 procentenheter till 1,2 % vilket innebär att 
förvaltningen ligger på en låg nivå. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner delårsrapport augusti 2024 för kommunstyrelsen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §114 KSAU Uppföljningsrapport augusti 2024, kommunstyrelsen - information (inga 

handlingar) 
 Delårsrapport augusti 2024, kommunstyrelsen 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§134 

Risk- och sårbarhetsanalys inför internkontrollplan - diskussion 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare arbetar med risk- och sårbarhetsanalys inför 
kommunstyrelsens arbete med internkontrollplan.  
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§135     KS2024/195 

 
Taxa för upplåtelse av offentlig plats  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästa sammanträde, då 
nuvarande taxa ska skickas med i kallelse.  
  
 

Ärendet 
Offentlig plats upplåts i enlighet med ordningslag (1993:1617). Den avgift som kommunen tar ut 
vid en sådan upplåtelse bestäms enligt taxa fastställd av kommunfullmäktige 2005-04-28, 
reviderad avseende taxa för torgplats kommunfullmäktige 2005-09-29, att gälla fr o m 2005-10-
01.Taxans relevans och aktualitet har i en översyn granskats och prövats genom en jämförelse 
mot ett flertal andra kommuner. Syftet har varit att säkerställa att avgifterna ligger på rätt nivå 
samt att taxan ska vara enkel och tydlig att tillämpa både för kommunen och den som önskar 
nyttja offentlig plats. 
  
Ett förslag till ny taxa har tagits fram. Enligt lag (1957:259) om rätt för kommun att ta ut avgift 
för vissa upplåtelser av offentlig plats, m.m. har kommunen rätt att ta ut avgifter för användning 
av offentlig plats om den förvaltas av kommunen och polismyndigheten lämnat tillstånd till 
användning enligt ordningslag (1993:1617). I taxan finns de avgiftsbelopp som anses utgöra skälig 
ersättning till kommunen med hänsyn till upplåtelsens ändamål och den fördel som 
tillståndshavaren kan tillgodogöra sig genom upplåtelsen. Även kommunens för upplåtelsen 
hänförliga kostnader och omständigheter i övrigt beaktas. En översyn av taxan har skett i syfte att 
säkerställa rätt avgiftsnivåer och tydliggöra taxans bestämmelser i övriga delar. 
Taxan utgörs av en avgiftstabell samt allmänna bestämmelser om taxans tillämpning. Vid översyn 
av taxan har den jämförts mot fastställda taxor i andra kommuner i riket, främst har förvaltningen 
sett på taxan i Borås stad. Taxans utformning och kategorier av upplåtelser varierar mellan 
respektive kommun och det finns även skillnader i tillämpning. Utifrån en avstämning mot andra 
kommuners avgiftsnivåer har det kunnat konstateras att Bollebygds kommuns avgiftsnivåer 
utmärker sig som låga. 
  
Varje enskild ansökan om upplåtelse av offentlig plats ger upphov till en administrativ kostnad 
för kommunen. Avsikten är därför att upplåtelseavgiften i någon mån ska täcka kommunens 
administrativa kostnader som uppstår i samband med handläggningen av ansökan. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller teknik- och servicenämndens förslag om att taxa för upplåtelse av 
offentlig plats fastställs, men beslutar att taxa för upplåtelse av offentlig plats ska gälla från och 
med 2024-12-01. Därmed ersätts tidigare taxa beslutad av kommunfullmäktige 2005-09-29. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att ärendet bordläggs till kommunstyrelsens nästa sammanträde, då 
nuvarande taxa ska skickas med i kallelse.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett förslag om bordläggning. 
Ordföranden frågar först om ärendet ska bordläggas eller avgöras på dagens sammanträde, och 
finner att ärendet bordläggs.  
 

Beslutsunderlag 
 §117 KSAU Taxa för upplåtelse av offentlig plats (kf fattar slutligt beslut) 
 § 51 TSN, taxa offentlig plats 
 Taxa för  upplåtelse  av offentlig  plats, Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kanslichef 
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§136     KS2024/165 

 
Redovisning av obesvarade motioner 2024  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska kommunstyrelsen två gånger under året 
redovisa de motioner som inte beretts färdigt. Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en 
förteckning över obesvarade motioner, daterad 2024-09-19. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
motioner. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §120 KSAU Redovisning av obesvarade motioner 2024 
 Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2024 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§137     KS2024/237 

 
Riktlinjer för namnberedningen  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för namnberedningen i Bollebygds kommun, enligt förslag 
daterat 2024-08-14. 
 

Ärendet 
Namnberedningen har tidigare fungerat som en beredande instans under dåvarande 
samhällsbyggnadsnämnden, som antagit regelverk och utsett ledamöter till beredningen. Efter 
omorganisation bland nämnder och förvaltningar under 2023, och nedläggning av 
samhällsbyggnadsnämnden vid årsskiftet 2023/2024 har frågor om namnsättning istället flyttats 
över till kommunstyrelsen, i och med plan- och exploateringsavdelningens flytt till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har därför att fatta beslut om uppdaterade riktlinjer för 
namnberedningen. Valet av ledamöter kvarstår dock till mandatperiodens slut i december 2026. 
Ny valberedning väljs av kommunstyrelsen i januari 2027. Namnberedningens ledamöter har fått 
tillfälle att inkomma med synpunkter kring nu gällande regelverk (antaget av 
samhällsbyggnadsnämnden 2019), som till mångt och mycket är samma förslag till 
kommunstyrelsen. Svar har inkommit och ledamöterna har inga synpunkter om att ändringar 
behöver göras i riktlinjen.  
  
Sammanträdesarvode för ledamöterna belastar kommunstyrelsens budget. Sammanträden 
genomförs vid behov.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nya riktlinjer för namnberedningen ska antas av 
kommunstyrelsen då frågorna om namnsättning samt beredningen flyttats över till 
kommunstyrelsen, och samhällsbyggnadsnämnden lagts ner efter omorganisationen 2023/2024.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för namnberedningen i Bollebygds kommun, enligt förslag 
daterat 2024-08-14. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §118 KSAU Riktlinjer för namnberedningen 
 Riktlinjer för namnberedningen i Bollebygds kommun 
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Skickas till 
Kanslichef 
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§138     KS2023/117 

 
Delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för 
kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen, 
enligt upprättat förslag daterat 2024-09-16, med ändringen att föreslagen ny punkt 5:8 stryks 
(Försäljning av fast egendom). 
 

Ärendet 
Nuvarande delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen fastställdes 
senast i februari 2024. Kommunstyrelseförvaltningen ser ett behov av att dokumentet revideras 
på några punkter, inom ”Inköp/upphandling och försäljning” och ”Detaljplanering, exploatering 
och fastighetsbildning”. 
  
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl 17-17.10.  
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen, 
enligt upprättat förslag daterat 2024-09-16. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Fredrik Olofsson (C), med instämmande av Cecilia Carlhson (KD), Peter Gregorics (FR) och 
Daniel Persson (SD), föreslår som ändringsförslag att föreslagen ny punkt 5:8 stryks (Försäljning 
av fast egendom). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag, samt ett ändringsförslag. Ordföranden frågar 
först om kommunstyrelsen bifaller eller avslår ändringsförslaget och finner att kommunstyrelsen 
bifaller ändringsförslaget. Därefter frågar ordföranden om arbetsutskottets förslag i övriga delar 
kan antas och finner att så sker.   
 

Beslutsunderlag 
 §112 KSAU Revidering av delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för 

kommunstyrelsen 
 Kommunstyrelsens delegeringsföreskrifter och delegeringsordning 
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Skickas till 
Kanslichef 
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§139     KS2024/235 

 
Sammanträdesplan 2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 
och kommunstyrelsens arbetsutskott  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Sammanträdesplan 2025 för kommunfullmäktige godkänns. 
  
Kommunstyrelsens beslut 
Sammanträdesplan 2025 för kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott godkänns. 
 

Ärendet 
En förteckning över sammanträdesdagar 2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 
kommunstyrelsens arbetsutskott har upprättats och sammanträdestiderna ska godkännas av 
respektive instans; kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
  
Enligt förslaget ska kommunfullmäktige ha sammanträden på torsdagar följande datum: 20 
februari, 20 mars, 8 maj, 5 juni, 18 september, 23 oktober, 20 november och 10 december (ons). 
Starttid kl 17 förutom i november då sammanträdet (med budgetdebatt) börjar kl 16. Mötet 10 
december är förlagt till onsdag. 
  
Enligt förslaget ska kommunstyrelsen ha sammanträden på tisdagar följande datum: 28 januari, 
4 mars, 22 april, 27 maj, 17 juni, 2 september, 7 oktober, 4 november och 2 december. Starttid kl 
13. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
1. Sammanträdesplan 2025 för kommunfullmäktige godkänns. 
2. Sammanträdesplan 2025 för kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott godkänns. 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i punkt 1. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §119 KSAU Sammanträdesplan 2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 

kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesplan 2025 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige 
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Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§140     KS2022/30 

 
Bemötandeplan för Bollebygds kommun - svar på återremiss  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslutar ärende om bemötandeplan utan vidare åtgärder. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade på sitt möte 2022-05-05 att återremittera ärendet för ytterligare 
handläggning, med följande motivering; Ärendet ska återremitteras för att omarbeta 
bemötandeplanen till att vara övergripande utan den detaljreglering som förslaget innehåller. 
Planen bör diskuteras och arbetas med på arbetsplatsträffar och konkretiseras av personalen. 
  
Under 2021 fick kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ta fram en bemötandeplan. 
Uppdraget var att ta fram en värdegrund med tyngdpunkt på bemötande i form av en 
bemötandeplan och vikten av det individuella mötet och dess betydelse lyfts fram. Förslag till 
bemötandeplanen utgick ifrån arbetsordning för kommunfullmäktige, uppförandekod för 
förtroendevalda i Bollebygds kommun, det arbetsgivarpolitiska programmet samt 
medarbetarskapets grunder. I arbetet med bemötandeplanen framkom att det finns rutiner och 
andra dokument i området på de olika förvaltningarna i kommunen som kan vara motsägelsefulla 
och utifrån det bör dessa dokument avskrivas när bemötandeplanen antagits och implementerats. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Då det redan finns antagna 
rutiner/regler/dokument som påvisar hur tjänstepersoner och förtroendevalda ska agera inom 
området bemötande, samt då det mer handlar om en dialog och förståelse för hur man som 
tjänsteperson och förtroendevald i Bollebygds kommun förväntas agera och vara, bedöms idag 
en bemötandeplan inte vara aktuell. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår utifrån det att ärendet 
(inklusive återremissen) därför avslutas. Dock är det viktigt att en dialog fortgår på kommunens 
arbetsplatser och att chefer i medarbetarsamtal tar upp bemötande och ger feedback till sina 
medarbetare. 
 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslutar ärende om bemötandeplan utan 
vidare åtgärder. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Page 25 of 32



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2024-10-08 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 
 §116 KSAU Bemötandeplan för Bollebygds kommun - svar på återremiss 
 §47 Kf Bemötandeplan för Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§141     KS2024/242 

 
Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för 
mottagande av nyanlända för 2025 - yttrande  

Beslut 
Bollebygd är en liten kommun som redan i dagsläget har svårt att få fram eller saknar bostäder 
för både invånare och nyanlända. Kommunen bedömer att det redan i dagsläget är svårt för 
personer som står långt ifrån arbetsmarknaden att komma till egenförsörjning i kommunen. 
  
Bollebygds kommun kommer inte att kontakta andra kommuner för att föreslå omfördelning och 
har inget att invända mot förslag till fördelningstal för kommunens del avseende mottagande av 
nyanlända 2025. 
 

Ärendet 
Under hösten kommer Länsstyrelsen Västra Götaland att besluta om kommuntal för mottagande 
av nyanlända. Kommuntalen avgör hur många nyanlända som kan anvisas till varje kommun i 
utifrån förordningen (2016:39) om mottagande av vissa nyanlända invandrare för bosättning. 
Länsstyrelsen har tagit fram ett förslag till kommuntal för kalenderåret 2025. Innan Länsstyrelsen 
fattar beslut om kommuntalen kan länets kommuner inkomma med önskemål om 
omfördelningar av kommuntalen sinsemellan. 
2025 års förslag till kommuntal består av två delar: 
-Del 1 av kommuntalet består av 554 platser och gäller anvisning av kvotflyktingar, före detta 
asylsökande som anvisas från ABO samt personer med tillfälligt skydd enligt massflyktsdirektivet 
boendes i ABO som väntas ha behov av anvisning samt har beviljats ett uppehållstillstånd som 
kan ligga till grund för folkbokföring under 2025. 
-Del 2 av kommuntalet består av 656 platser och gäller anvisning av personer med tillfälligt skydd 
enligt massflyktsdirektivet boendes i kommunala boenden eller i eget boende och som väntas ha 
behov av anvisning samt har beviljats ett uppehållstillstånd som kan ligga till grund för 
folkbokföring under 2025. 
Observera att det endast är del 1 av kommuntalet (554 platser) som går att omfördela mellan 
kommunerna på frivillig basis. Del 2 av kommuntalet (656 platser) kommer att beslutas i enlighet 
med Länsstyrelsens förslag. 
Totalt kommuntal för Bollebygds kommun är 11 uppdelat på 5 avseende del 1 och 6 avseende del 
2. 
Kommuntal, del 1, för Bollebygds kommun 2025 är således 5. 
  
Kommuners förslag till omfördelningar behöver meddelas Länsstyrelsen senast den 18 oktober 
2024. Fram till 18 oktober har länets kommuner möjlighet att lämna synpunkter på förslaget eller 
inkomma med önskemål om omfördelningar. Önskemål om omfördelningar mellan kommuner 
ska vara förankrade på kommunledningsnivå i samtliga berörda kommuner 
I samråd med socialförvaltningen ses ingen anledning att begära omfördelning. 
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Förslag till beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bollebygd är en liten kommun som redan i dagsläget har svårt att få fram eller saknar bostäder 
för både invånare och nyanlända. Kommunen bedömer att det redan i dagsläget är svårt för 
personer som står långt ifrån arbetsmarknaden att komma till egenförsörjning i kommunen. 
  
Bollebygds kommun kommer inte att kontakta andra kommuner för att föreslå omfördelning och 
har inget att invända mot förslag till fördelningstal för kommunens del avseende mottagande av 
nyanlända 2025. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §121 KSAU Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för mottagande av 

nyanlända för 2025 - yttrande 
 1. Informationsbrev om kommuntal samt Länsstyrelsens förslag till kommuntal 2025 
 2. Migrationsverkets förslag till länstal 2025 

Skickas till 
Länsstyrelsen Västra Götalands län (esh.vastragotaland@lansstyrelsen.se) 
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§142 

Redovisning av delegeringsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och 
tjänstepersoner i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning, 2024-02-27, § 
26. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan 
kommunstyrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns tillgängliga hos 
kommunstyrelseförvaltningen. 
  
Protokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-09-26. 

Delegeringsbeslut 
 KS2430598 KS2024/232-1  Direktupphandling: Upphandlingskonsult 

Entreprenad 
 KS2430604 KS2024/232-2  Tilldelningsbeslut Upphandlingskonsult: Entreprenad 
 KS2430607 KS2024/174-1  Försäljning av tomt Erikstorp 1:284 
 KS2430741 KS2024/262-1  Samordnad upphandling: IT-tjänst av IoT-

välfärdsplattfrom 
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§143 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2430736 KS2024/1-61  Informationsbrev om fördelningstal samt 

Migrationsverkets förslag till fördelningstal 2025 
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§144 

Information från politiska uppdrag 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ulf Rapp (S) informerar bland annat om möte med SÄRF och provtagning kring Pfas i Guttasjön 
där SÄRF övar. Det har hållits en Framtidsdag i Bollebygdskolan, och det har hållits möte med 
näringslivsorganisationerna i kommunen. Det har varit ett möte med budgetberedningen i arbetet 
kring budget 2025. Det har även varit invigning av teknik- och serviceförvaltningens nya lokaler 
på Råssa. 
  
Ingridh Anderén (M) informerar bland annat om möte med kommunala pensionärsrådet som bl a 
hade besök av kommunens kostchef. Det har även varit firande hos Töllsjö hembygdsförening 
som firat 100 år.  
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§145 

Kommundirektören informerar 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommundirektör Monica Holmgren informerar bland annat om nyanställning av miljö- och 
hållbarhetsstrateg som börjar 2025-01-13, samt om Handslaget genom SKR.  
 

 

Page 32 of 32


	f0809421-0d24-49a0-a30f-6328a4406aec
	16eccdb3-f1e3-4f10-a7c3-249aa77c181d
	Innehållsförteckning

	2c25ad4e-2a6d-41ae-95b9-1bee5262d1e6
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	b5293c86-d292-4a35-913c-bd74b3849d5e
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	530ab3c1-eceb-4a74-8229-4135e69bf08f
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	3020a734-a42e-4fc4-8121-7059db4e4220
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	c3cef2e1-abee-4011-91bd-a5da17fb2cdd
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	64b74241-9316-4ecd-9061-d41a6a0bb9e7
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	c79e1e29-b861-4874-85ba-aaa6c6a78012
	Ärendet

	92af992e-8099-4130-ae43-f1337dc3d39b
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	c8d22014-0273-45e9-be10-0b0c0b830370
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	602966e0-e3e4-42b5-9fb0-74d086d2f29e
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	3aaff4ee-d60e-47e7-8636-8b2618286c8e
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	a3fe775b-9e63-42fa-99e4-ed9ea6f728f3
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	e0445b07-1437-4ddb-9a22-da989316dfac
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	ddf2dd28-8088-4c9a-9c2c-64c917ed88c4
	Beslut
	Ärendet
	Förslag till beslut

	29cb14bf-5da8-40b1-9d2b-12c8d52f6d07
	Beslut
	Ärendet

	2015c1d4-b441-4c06-93f5-72b64c147520
	f2b492eb-2faf-4e21-bad5-511a5cec6e8e
	Ärendet

	a8d00222-01aa-4b07-8736-01d2c0e65d27
	Ärendet


